
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 

20 mars 2023 KS-2022/3169 1 (35) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 20 mars 2023 

Tid Klockan 17:00-19.26 

Plats Sessionssalen i kommunhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Fredrik Fjällström (S), Temitope Hassan (S), Ove Andreassen (S), Tomas 

Henriksson (S), Carina Sundström (MP), Cedric Fredmer (HP), Tina Varga 

Flodin (HP), Anders Törnlund (V), Shadi Domat (L), Marcus Jillehed (DP), 

Gorges Barkho (KD), Malak Guirguis (KD), Roger Urbanski (SD) och Malena 

Karanovic (SD) 

Utses att justera Louise Rollins (MP) och Martina Nyman (L) 

Justeringens tid Måndag den 27 mars 2023 Paragrafer 1-23 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Ann-Marie Högberg (S) 
Ordförande 

Louise Rollins (MP) Martina Nyman (L) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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TILLKÄNNAGIVANDE  

Beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § Kommunallagen.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-03-20, § 17, har beslut fattats i följande 

kommunala föreskrift:  

* Regler för Huddinge kommuns demokratipris, HKF 9221. 

* Reglemente för Huddinges pensionärsråd, HKF 9240. 

* Reglemente för Huddinge kommuns näringslivsberedning, HKF 9290. 

* Reglemente för kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, HKF 9300. 

* Reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen, HKF 9220. 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 20 mars 2023 

Protokollet har justerats den  27 mars 2023 

Anslaget sattes upp den 28 mars 2023 

Anslaget tas ner den 20 april 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  19 april 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 20 mars 2023 

30 ledamöter    

  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S) Samtliga Konstantinos Tsampazis (S)       

2.  Rasmus Lenefors (S)         

3.  Kamile Ünver (S)         

4.  Emil Högberg (S)         

5.  Lena Berg (S)         

6.  Pran Malhotra (S)         

7.  Nora Salem (S)         

8.  Aza Cheragwandi (S)         

9.  Ann-Marie Högberg (S)         

10.  Claes Thim (S) Samtliga Alfred Guirguis (S)       

11.  Anneli Sjöberg (S)         

12.  Yossi Sigal (S)         

13.  Margareta Vikgren (S)         

14.  David Magnusson (S)         

15.  Khalida Marefat (S)         

16.  Anders Ferbe (S)         

17.  Nicole Ilias (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

18.  Göran Hallberg (S)         

19.  Tomas Selin (C) Samtliga Victor Sund (C)       

20.  Annie Östlund (C)         

21.  Henrik Juhlin (C)         

22.  Angelica Bodén (C)         

23.  Anders Lönroth (MP)         

24.  Louise Rollins (MP)         

25.  Christian Stulen (HP)         

26.  Lars Björkman (HP)         

27.  Nujin Alacabek (V)         

28.  Niklas Bougt (V)         

29.  Malin Ahlgren (V)         

30.  Robert Forsman (V)         

Summa spalt I   
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SPALT II 20 mars 2023 

31 ledamöter 

 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Britt Björneke (V)         

32.  Auburn Daniels (V)         

33.  Daniel Dronjak (M)         

34.  Love Bergström (M)         

35.  Jelena Drenjanin (M) Samtliga Carina Tärnsby (M)       

36.  Erik Ottoson (M)         

37.  Hampus Holmgren (M)         

38.  Eva Paulsen Karlsson (M) Samtliga Patrik Rahm (M)       

39.  Diana Molinsky (M) Samtliga Anna Bredin (M)       

40.  Mats Österholm (M)         

41.  Jennifer Hopper Lind (M) Samtliga Camilla Kjellström (M)       

42.  Linda von Fircks (M)         

43.  Gunilla Helmerson (M)         

44.  Kennet Bergh (M)         

45.  Cecilia Sundberg (M), träder in klockan 17.47 § 1-7 -       

46.  Christopher Smith (L)         

47.  Bo Källström (L)         

48.  Martina Nyman (L)         

49.  Cecilia Nordin (DP)         

50.  Ingalill Söderberg (DP)         

51.  Leif Dyrvall (DP) Samtliga Patrik Willingstam (DP)       

52.  Karl Henriksson (KD)         

53.  Anneli Johansson (KD)         

54.  Mats Arkhem (SD)         

55.  Alexandra Ghialamas (SD)         

56.  Martin Nigals (SD)         

57.  Arnold Boström (SD)         

58.  Sven Pernils (SD)         

59.  Felix Byström (SD)         

60.  Ann-Christin Blomqvist (SD) Samtliga Linus From (SD)       

61. Ulf Thalin (SD)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 1   

    

    

 

 

 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet: 

Victor Sund (C) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan den 10 mars 2023. 

 

Sammanfattning 

Ordföranden anmäler protokoll från Länsstyrelsen med följande innehåll: 

Victor Sund (C) utses till ny ersättare från och med den 10 mars 2023 till och med 

den 14 oktober 2026. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Bo Källströms (L) begäran om återtagande av Fråga 

ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo Källström (L) om 

placeringar i skyddat boende och om återtagande av Fråga ställd till kultur- och 

fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) av Bo Källström (L) om kommunens 

styrmodell.  

 

Sammanfattning 

Bo Källström (L) begär att få återta de två inskickade frågorna, Fråga ställd till 

socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo Källström (L) om 

placeringar i skyddat boende och Fråga ställd till kultur- och fritidsnämndens 

ordförande Eeva Laine (S) av Bo Källström (L) om kommunens styrmodell som skulle 

behandlas på dagens sammanträde i kommunfullmäktige. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Bo Källström (L).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige godkänner Bo Källströms (L) begäran 

om återtagande av Fråga ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) 

av Bo Källström (L) om placeringar i skyddat boende och om återtagande av Fråga 

ställd till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) av Bo Källström (L) 

om kommunens styrmodell och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 3   

    
Diarienummer KS-2023/703.919    

 

 

 

Fråga ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi 
(S) av Bo Källström (L) om placeringar i skyddat boende  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo Källström 

(L) om placeringar i skyddat boende utgår med hänvisning till Bo Källströms (L) 

begäran om återtagande. 

 

Sammanfattning 

Bo Källström (L) har begärt att få återta frågan ställd till socialnämndens ordförande 

Aza Cheragwandi (S).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd till socialnämndens 

ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo Källström (L) om placeringar i skyddat 

boende utgår med hänvisning till Bo Källströms (L) begäran om återtagande och 

finner att så är fallet.  

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  8 (35) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 4   

    
Diarienummer KS-2023/715.919    

 

 

 

Fråga ställd till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva 
Laine (S) av Bo Källström (L) om kommunens styrmodell  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan ställd till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) av Bo 

Källström (L) om kommunens styrmodell utgår med hänvisning till Bo Källströms 

(L) begäran om återtagande.  

 

Sammanfattning 

Bo Källström (L) har begärt att få återta frågan ställd till kultur- och fritidsnämndens 

ordförande Eeva Laine (S).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd till kultur- och 

fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) av Bo Källström (L) om kommunens 

styrmodell utgår med hänvisning till Bo Källströms (L) begäran om återtagande och 

finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 5   

    

    

 

 

 

Svar på nya frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan ställd av Anneli Johansson (KD) till förskolenämndens ordförande Louise 

Rollins (MP) om kapacitetsbristen på öppna förskolan i centrala Huddinge anses 

besvarad.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har det inkommit en ny fråga.  

 

Louise Rollins (MP), förskolenämndens ordförande, anför som svar på frågan från 

Anneli Johansson (KD) följande: 

 

Tack Anneli Johansson för frågan och att Kristdemokraterna precis som vi i 

Mittenstyret tycker att öppna förskolan och familjecentralernas verksamhet är viktiga. 

Öppen förskola, dit förälder eller annan vuxen kan gå med barn mellan 0 och 5 år, 

finns på fem platser i Huddinge. I centrala Huddinge, Flemingsberg, Vårby och 

Skogås är de samlokaliserade med familjecentralen där det finns kuratorer, 

föräldrarådgivning, barnmorskemottagning och barnavårdscentral.  

Vi tycker självklart att det är en viktig verksamhet och tittar på hur vi kan utveckla 

verksamheten för att möta familjernas behov. 

  

I frågan yttrar sig Louise Rollins (MP) och Anneli Johansson (KD). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Anneli Johansson (KD) 

till förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) om kapacitetsbristen på öppna 

förskolan i centrala Huddinge anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 6   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De inkomna interpellationerna från Martin Nigals (SD) respektive Nujin Alacabek 

(V) får ställas.  

 

Sammanfattning 

Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit tre 

interpellationer:  

 

* Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till natur- och stadsmiljönämndens 

ordförande Henrik Julin om vinterunderhåll av cykelvägar i Huddinge. 

 

* Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kultur- och fritidsnämndens 

ordförande Eeva Laine (S) med anledning av att nämnden valt att inte fortsätta 

projektet om en BMX-park i Östra Huddinge.  

 

* Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande 

Louise Rollins (MP) om fria arbetskläder för förskolepersonal. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 7   

    
Diarienummer KS-2023/653.110    

 

 

 

Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till natur- och 
stadsmiljönämndens ordförande Henrik Julin (C) om 
vinterunderhåll av cykelvägar i Huddinge  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om vinterunderhåll av cykelvägar i Huddinge anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Henrik Juhlin (C), natur- och stadsmiljönämndens ordförande, hänvisar till sitt 

utskickade svar som biläggs protokollet.  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals, Henrik Juhlin (C), Yossi Sigal (S), Felix Byström 

(SD), Anders Lönroth (MP), Gunilla Helmerson (M) och Ulf Thalin (SD). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om vinterunderhåll av 

cykelvägar i Huddinge anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 8   

    
Diarienummer KS-2023/654.11    

 

 

 

Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) med anledning av 
att nämnden valt att inte fortsätta projektet om en BMX-park i 
Östra Huddinge.  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen projektet om en BMX-park i östra Huddinge anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Eeva Laine, kultur- och fritidsnämndens ordförande, hänvisar till sitt utskickade svar 

som biläggs protokollet.  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Bo Källström (L), Eeva Laine (S), Martin Nigals (SD), Cecilia 

Nordin (DP), Robert Forsman (V), Karl Henriksson (KD) och Mats Arkhem (SD).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen projektet om en BMX-

park i östra Huddinge anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 9   

    
Diarienummer KS-2023/669.110    

 

 

 

Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) om fria 
arbetskläder för förskolepersonal  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om fria arbetskläder för förskolepersonal anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Louise Rollins (MP), förskolenämndens ordförande, hänvisar till sitt utskickade svar 

som biläggs protokollet. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Louise Rollins (MP), Rasmus Lenefors (S) 

och Anders Lönroth (MP).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om fria arbetskläder för 

förskolepersonal anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 10   

    
Diarienummer KS-2023/114.118    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen från kommunrevisionen. 

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande information från 

kommunrevisionen: 

 

* Granskningsrapport – Vinterväghållning i Huddinge 

 

* Granskning avseende kommunens arbete med orosanmälningar med avgränsningen 

särskilda insatser för barn och unga och för hållbarhet i enlighet med Agenda 2030-

målen 3.5, 10.2, 16.2 och 16.A  

 

* Granskningsrapport - Valnämndens och kommunens genomförande av 2022 års 

allmänna val 

 

* Granskningsrapport för år 2022 – Huge Bostäder AB 

 

* Granskningsrapport för år 2022 - Huge Bostäder Holdingbolag AB 

 

* Granskningsrapport för år 2022 – HUSF AB 

 

* Granskningsrapport för år 2022 - EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 

 

* Granskning avseende kommunens arbete med social hållbarhet med avgränsningen 

stöd till barn och unga upp till 20 år som har behov av särskilda insatser 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 11   

    
Diarienummer KS-2022/3353.915    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det inte föreligger några statistikrapporter.  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde föreligger inga statistikrapporter. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 12   

    
Diarienummer KS-2023/164.251    

 

 

 

Kontinuitetsplanering – Utveckling av robust fastighetsdrift 
för Huddinge kommunkoncern  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att genomföra planerad investering 

och utföra därtill hörande förvaltningsåtagande i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2023. 

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns risk- och sårbarhetsanalys 2019 framkommer att 

konsekvenserna för samhället skulle bli mycket allvarliga vid ett långvarigt elavbrott. 

Fullmäktige beslutade samma år att etablera trygghetspunkter för allmänheten. Det är 

platser där allmänheten bland annat kan få tak över huvudet, information, varm dryck 

och värme vid omfattande störningar. 

Utifrån ovan föreslås en utveckling av robust fastighetsdrift i utvalda kommunalägda 

fastighetsobjekt och det ska särskilt framhållas att elförsörjningen behöver prioriteras. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att erforderliga investeringar avseende 

reservelkraft genomförs och förvaltas av Huddinge Samhällsfastigheter AB (HUSF) 

och att budgetmedel för ändamålet allokeras från bolagets ram för kommande 

investeringsbeslut. Erforderlig investeringsvolym för de nu aktuella investeringarna, 

som utgör steg 1 av 4 i planeringen, uppgår till 18 miljoner kronor. För att skapa en 

enhetlig hantering av reservelkraften föreslås vidare att ansvaret för att förvalta 

befintliga reservelkraftsanläggningar i kommunens ägo förs över till HUSF. 

Förutsättningar för att även avyttra de befintliga tillgångarna till bolaget föreslås bli 

utredda. 
 

Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Christian Stulen (HP) som också yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 

Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

HUGE Bostäder AB 

HUSF AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 13   

    
Diarienummer KS-2023/232.182    

 

 

 

Justering etappmål Mål och budget 2023-2025  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Förslag på justerade etappmål för mål och budget 2023–2025, redovisade i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 18 januari 2023, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fastställde Huddinge kommuns mål och budget den 12 

december 2022. 

Majoriteten av kommunfullmäktiges indikatorer i mål och budget hämtas från 

officiell statistik med olika publiceringsdatum. I de fall då utfall publiceras sent på 

året, efter att mål och budget beslutats, kan etappmålen behöva justeras. När beslut 

om mål och budget togs den 12 december 2022 saknades definitiva utfall för 2022 för 

fyra indikatorer. I ärendet föreslås därför justerade etappmål för dessa. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna föreslagna justerade 

etappmål 2023 till mål och budget 2023–2025. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Christopher Smith (L), Karl Henriksson 

(KD), Daniel Dronjak (M), Felix Byström (SD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo 

Källström (L).  

 

Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Karl Henriksson (KD) anmäler att Kristdemokraterna inte deltar i beslutet, Daniel 

Dronjak (M) anmäler att Moderaterna inte deltar i beslutet, Felix Byström (SD) 

anmäler att Sverigedemokraterna inte deltar i beslutet, Ingalill Söderberg (DP) 

anmäler att Drevvikenpartiet inte deltar i beslutet och Bo Källström (L) anmäler att 

Liberalerna inte deltar i beslutet. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) lämnar en gemensam 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Felix Byström (SD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  19 (35) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 14   

    
Diarienummer KS-2023/360.185    

 

 

 

Ökning av låne- och borgensram för Söderenergi AB  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Låne- och borgensramen för Söderenergi AB utökas med 145 miljoner kronor till 

totalt 986 miljoner kronor för 2023, under förutsättning att övriga delägare fattar 

likalydande beslut. 

 

Sammanfattning 

Söderenergi AB har inkommit med en förfrågan om en höjning av sin låne- och 

borgensram från nuvarande 2 900 miljoner kronor till totalt 3 400 miljoner kronor. 

För Huddinge kommuns del, som via Södertörns Energi AB har en ägarandel om 29 

procent i Söderenergi AB, innebär det en utökning av låne- och borgensramen för 

med 145 miljoner kronor, från 841 miljoner kronor till 986 miljoner kronor. 

Ökningen avser att finansiera den löpande verksamheten i Söderenergi AB. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Söderenergi AB 

Botkyrka kommun 

Södertälje kommun 

Internbanken i Huddinge kommun 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 15   

    
Diarienummer KS-2021/2269.112    

 

 

 

Antagande av riktlinjer för bidrag för bullerdämpande 
åtgärder  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till riktlinjer för bidrag för bullerdämpande åtgärder godkänns i enlighet 

med bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 

januari 2023. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att teckna erforderliga avtal i 

enlighet med riktlinjerna. 

3. Kommunfullmäktige beslutar om tillägg till åtgärdsprogram för trafikbuller 2017–

2024 i enlighet med bilaga 4. 

 

Sammanfattning 

Med anledning av beslutat åtgärdsprogram för trafikbuller, där ett av effektmålen 

avser att utreda och åtgärda bostäder som är bullerutsatta, anser förvaltningen att det 

är angeläget att kunna erbjuda bullerutsatta medborgare bidrag för fönster- och 

fasadåtgärder. Det är en kostnadseffektiv åtgärd som flera andra kommuner samt 

Trafikverket erbjuder i bullerdämpande syfte. Huddinge kommun har tidigare erbjudit 

bullerutsatta fastighetsägare bidrag för fönster- och fasadåtgärder. 

År 2015 antogs nuvarande åtgärdsprogram för trafikbuller som gäller för år 2017–

2024 (Bilaga 1). Ett av effektmålen avser att utreda och åtgärda bostäder som är 

utsatta för en ekvivalent bullernivå vid fasad som överskrider 55 dB(A). Ett förslag 

till förfarande för att kunna erbjuda bidrag för fönster- och fasadåtgärder till 

bullerutsatta fastighetsägare har tagits fram (Bilaga 3). I samband med att förslaget 

har tagits fram har förvaltningen justerat fasadnivån för när bullerdämpande åtgärder 

genomförs till 60 dB(A). Det motiveras av att det ger kommunen bättre möjlighet att 

prioritera och rikta kommunens resurser till att åtgärda de mest bullerutsatta 

bostäderna. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Emil Högberg (S), Britt Björneke (V) och Henrik Juhlin (C).   

 

Emil Högberg (S) yrkar på ändring i beslutsmening två innebärande att 

”Kommunfullmäktige uppdrar till sektionschefen vid trafik- och landskapssektionen 

att utifrån riktlinjer för fönsterbidrag teckna erforderliga avtal med bidragsberättigade 

fastighetsägare.” ersätts med ”Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag 

att teckna erforderliga avtal i enlighet med riktlinjerna.”. 
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Britt Björneke (V) yrkar bifall till eget förslag som biläggs protokollet.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut med Emil Högbergs (S) ändringsyrkande och 

finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag, med Emil Högbergs (S) ändringsyrkande, till beslut eller i 

enlighet med Britt Björnekes (V) förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 

beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Britt Björneke (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 16   

    
Diarienummer KS-2023/161.112    

 

 

 

Justering av bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter 
AB  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Ändrad bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs enligt bilaga 

1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2023. 

2. Huddinge Samhällsfastigheter AB uppdras att skyndsamt behandla förslaget till 

ändrad bolagsordning för bolaget. 

 

Sammanfattning 

Huddinge Samhällsfastigheter AB har i sin bolagsordning en beskrivning av hur och 

för vilken tidsperiod revisor och revisorssuppleant ska utses. Bolagsordningen 

behöver justeras i syfte att möjliggöra för bolaget att utse revisor och 

revisorssuppleant via ett revisionsbolag, för att underlätta vid personalomsättning. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Berörda parter på 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 17   

    
Diarienummer KS-2022/3505.111    

 

 

 

Revidering av styrdokument för kommunstyrelsens råd och 
beredningar samt regler för Huddinge kommuns 
demokratipris, HKF 9220, 9221, 9230, 9240, 9280, 9290 och 
9300  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Regler för Huddinge kommuns demokratipris, HKF 9221, upphävs. 

2. Reglemente för Huddinges pensionärsråd, HKF 9240, upphävs. 

3. Reglemente för Huddinge kommuns näringslivsberedning, HKF 9290, upphävs. 

4. Reglemente för kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, HKF 9300, upphävs. 

5. Reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen, HKF 9220, upphävs. 

 

Sammanfattning 

Fullmäktige beslutade om reglementen för Huddinges pensionärsråd den 10 

september 2007, § 138, trygghets- och delaktighetsberedningen och Huddinge 

kommuns näringslivsberedning den 17 december 2018, § 30 samt kommunstyrelsens 

råd för preventionsarbete den 7 juni 2021, § 11. 

Kommunstyrelsen beslutade om reglementen för Huddinges funktionshinderråd och 

Huddinge kommuns högskoleråd den 31 augusti 2018, § 15. 

Regler för Huddinge kommuns demokratipris beslutades av fullmäktige den 7 april 

2014, § 17. 

I syfte att tydliggöra ansvaret för kommunstyrelsens råd och beredningar och deras 

verksamhetsområde bör rådens och beredningarnas styrande dokument beslutas av 

kommunstyrelsen. 

För att undvika sammanblandning med styrelsens och nämndernas reglementen bör 

styrelsens råd och beredningars reglementen upphävas och ersättas av regler. En 

liknande benämning används i de styrdokument som reglerar arbetet i styrelsens och 

nämndernas utskott. 

Regler för Huddinge kommuns demokratipris, beslutade av fullmäktige, bör vidare 

upphävas och ersättas med regler beslutade av kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att fullmäktige beslutar om att upphäva 

reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen, HKF 9220, Huddinges 

pensionärsråd, HKF 9240, reglemente för Huddinge kommuns näringslivsberedning, 

HKF 9290, regler för Huddinge kommuns demokratipris, HKF 9221 samt reglemente 

för kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, HKF 9300. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår vidare att kommunstyrelsen, för det fall 

fullmäktige beslutar om att upphäva HKF 9220, 9221, 9240, 9290 och 9300 beslutar 
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om att anta regler för samma råd och beredningar samt för Huddinge kommuns 

demokratipris. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår därutöver att kommunstyrelsen beslutar om 

att revidera reglementen för Huddinges funktionshinderråd, HKF 9230, och 

Huddinge kommuns högskoleråd, HKF 9280. 

Avslutningsvis föreslår kommunstyrelsens förvaltning att kommunstyrelsen fattar ett 

rättelsebeslut och tilldelar klimat- och miljöutskottet HKF-nummer 9250. 

Kommunstyrelsen fattade den 30 november 2022, § 3, beslut om regler för 

kommunstyrelsens klimat- och miljöutskott. Styrdokumentet tilldelades HKF-

nummer 9280. Detta nummer används redan av kommunstyrelsens högskoleråd. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Aza Cheragwandi (S), Auburn Daniels (V) och Ingalill Söderberg 

(DP).  

 

Aza Cheragwandi (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Protokollsanteckningar 

Auburn Daniels (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

HKF 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 18   

    
Diarienummer KS-2022/2725.251    

 

 

 

Inriktningsbeslut gällande Nya Huddingehallen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Huddinge Samhällsfastigheter AB uppdras att starta projektering enligt 

specifikationerna i detta tjänsteutlåtande samt bilagor 1, 2 och 3. 

2. Projekteringen ska utforska möjligheterna till samnyttjande av lokaler med den 

intilliggande simhallen för att söka minska totalytan och totalinvesteringen. 

3. Kommunfullmäktige ger i uppdrag till kultur- och fritidsnämnden att ompröva 

lokalprogrammet för att minska totalytan. 

4. Kommande strukturprogram för idrottslokaler och idrottsanläggningar ska förhålla 

sig till nya Huddingehallen. 

5. Finansieringen av en investering för nya Huddingehallens idrottsdelar år 2023 ska 

inarbetas genom förslag till omfördelning i delårsrapport 1. 

6. Investering för nya Huddingehallens idrottsdelar för åren 2024–2028 ska beaktas i 

nästkommande mål och budgetprocess. 

7. Finansieringen av utökad verksamhetsdrift av nya Huddingehallens idrottsdelar i 

budgetprocess ska beaktas inför driftsättning. 

 

Sammanfattning 

Huddinge är en växande kommun och nya idrottsytor behöver tillkomma för en 

kapacitet som täcker både dagens och framtidens behov. En utmaning är att skapa en 

anläggning med verksamhet som möter alla kommuninvånares behov, och särskilt ser 

till behoven hos de prioriterade målgrupper som definieras i det av kultur- och 

fritidsnämnden antagna Idrottspolitiska programmet. 

Huddingehallen togs i drift 1971. Konstruktion och tekniska system dimensionerades 

för dåtidens besöksprognoser och krav. Huddingehallens (simhall och idrottsdelar) 

livslängd är snart uppnådd. Utgångspunkten i detta ärende är att omhänderta behovet 

av verksamhetslokaler för de skolor och idrottsföreningar som idag har bokade tider i 

Huddingehallens sporthallsdelar samt utreda om möjlighet finns att samlokalisera 

andra behov och/eller utöka ytor för idrottsutövande på platsen. Kommunens 

fastställda idrottspolitiska program Huddinge i rörelse har tagits i beaktande vid 

planeringen av den framtida verksamheten och utbudet i detta ärende. 

I samband med att ärendet för en ny simhall i Mellersta Huddinge beslutades var 

tanken att även idrottdelarna fortsatt ska vara samlokaliserade med den nya 

simhallen. Kultur- och fritidsförvaltningen fattade ett inriktningsbeslut om simhallen 
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2022-03-29 som följdes av kommunstyrelsens beredning och fullmäktigebeslut om 

ny simhall i Huddinge 2022-04-25. 

Till detta tjänsteutlåtande finns flera bilagor som tillsammans anger det framtida 

investeringsprojektets helhet och inriktning. 

Behoven från de gymnasieskolor och idrottsföreningar som idag har verksamhet i 

Huddingehallens idrottsdelar är inkluderade. Dessa har getts möjlighet att beskriva 

sina lokalbehov och tankar för framtiden. Insamlingen har skett via både webbenkät 

och dialoger. Den sammanställda behovsanalysen visar att antalet lokaler och 

kvadratmeter jämfört med Huddingehallens idrottsdel behöver utökas. Behov finns 

av: 

fler halltider 

lokaler som är specialanpassade för vissa idrotter 

lokaler som är multifunktionella 

tillräcklig förrådsyta för att möjliggöra samnyttjande av idrottsytor i möjligaste mån. 

Kultur- och fritidsnämnden ansvarar för att i sin förstudie kapacitetsbedöma, 

prognostisera och beskriva sina nuvarande och kommande lokalbehov med sådan 

framförhållning och tydlighet att lokalbehov kan utvärderas, resursplaneras och mötas 

av ny, avvecklad eller utökad verksamhet i god tid. Kultur- och fritidsnämnden 

ansvarar för den vidare kommunikationen med föreningsliv under projektets gång. 

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut tas baserat på kultur- och fritidsnämndens beslut 

om förstudie. Det syftar till att starta projektarbetet och ger projektet finansiering, 

både gällande drift och investering. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Eeva Laine (S), Love Bergström (M), Victor Sund (C), Felix 

Byström (SD), Robert Forsman (V), Karl Henriksson (KD), Emil Högberg (S), Bo 

Källström (L) och Annie Östlund (C). 

 

Victor Sund (C) och Emil Högberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 

beslut.  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till eget tilläggsyrkande som biläggs protokollet.   

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) biträder Love Bergströms (M) yrkande.  

 

Felix Byström (SD) yrkar bifall till eget tilläggsyrkande som biläggs protokollet.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige bifaller eller avslår 

tilläggsyrkandet från Love Bergström (M) och finner att kommunfullmäktige avslår 

Love Bergströms (M) tilläggsyrkande.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige bifaller eller avslår 

tilläggsyrkandet från Felix Byström (SD) och finner att kommunfullmäktige avslår 

Felix Byströms (SD) tilläggsyrkande.  
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Reservationer i kommunfullmäktige 

Daniel Dronjak (M) anmäler att Moderaterna reserverar sig till förmån för eget 

förslag, Karl Henriksson (KD) anmäler att Kristdemokraterna reserverar sig till 

förmån för eget förslag och Bo Källström (L) anmäler att Liberalerna reserverar sig 

till förmån för eget förslag. 

 

Felix Byström (SD) anmäler att Sverigedemokraterna reserverar sig till förmån för 

eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) lämnar en 

gemensam protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

 

Felix Byström (SD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 

Robert Forsman (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 19   

    
Diarienummer KS-2022/2302.103    

 

 

 

Utredning om stärkt samverkan med civilsamhället  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Utredning rörande stärkt samverkan med civilsamhället, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2023, 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2022 gavs uppdraget att utreda hur samverkan med civilsamhället 

kan stärkas genom att bättre ta tillvara frivilliga insatser. Utredningen har genomförts 

av kommunstyrelsens förvaltning. I utredningen ingår en kartläggning av kommunens 

och civilsamhällets syn på befintlig samverkan och vidareutveckling av den samt 

omvärldsbevakning av hur andra kommuner arbetar med frågan. 

Utredningens bedömning är att en stärkt samverkan handlar om att utveckla stödet till 

verksamheterna i hur de kan samverka, att förtydliga informationen utåt och att öka 

dialogen med civilsamhället. För att åstadkomma detta lämnar utredningen fyra 

rekommendationer för det fortsatta arbetet. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Aza Cheragwandi (S), Ingalill Söderberg (DP), Bo Källström (L) 

och Annie Östlund (C).  

 

Aza Cheragwandi (S), Bo Källström (L) och Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Bo Källström (L) och Ingalill Söderberg (DP) lämnar varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 20   

    
Diarienummer KS-2023/263.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från nedan angivna 

uppdrag:  

 

Wille Birksten (S) Från uppdraget som ersättare i Gymnasie- 

och arbetsmarknadsnämnden per 2023-03-31 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 

sammanställda i förvaltningens Val-PM 

 
Beslutet ska skickas till 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 21   

    
Diarienummer KS-2023/263.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

 

Ny ersättare i Socialnämnden för perioden från och med 27 mars 2023 till 

och med den 31 december 2026 

Rickard Berglund (SD) Ny ersättare, tidigare vakant 

 

 

Ny ledamot och ersättare i Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för 

perioden från och med 1 april 2023 till och med den 31 december 2026 

Wille Birksten  (S) Ny ledamot efter Nora Salem (S) från 1 

april 2023 

 

Ny ersättare i Grundskolenämnden för perioden från och med 27 mars 

2023 till och med den 31 december 2026 

Julia Baylan (S) Ny ersättare efter Elin Almqvist (S) 

 

 

Till styrelsen i HUGE Bostäder AB utse följande person 

(beslut i KF 2023-02-13, §12, utöka styrelsen från 12 till 13 ledamöter) 

Patrik Rahm (M) Ledamot 

 

 

Till styrelsen för dotterbolaget EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 

nominera följande personer (dessa tjänstemän utgör idag styrelsen för EGUH 

2 Fastigheter Holdingbolag AB) 

Timo Björkholm 

 

  

Karin Iversen 

 

  

Henrik Örneblad 
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                Nämndeman till Södertörns Tingsrätt 

  

Till nämndeman i Södertörns Tingsrätt 

 

Christian Ottosson  

 

(C) Ersätter Sven Erik Jansson (C) 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

sammanställda i förvaltningens Val-PM. 

 
Beslutet ska skickas till 

Södertörns Tingsrätt 

HUGE Bostäder AB 

EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 22   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motion om att öka graden av närproducerat kött i Huddinge - av Martin Nigals 

(SD) och Sven Pernils (SD) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för 

beredning.  

2. Motion om solcellstak på Huddinges infartsparkeringar - av Felix Byström (SD) 

och Martin Nigals (SD) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för 

beredning. 

3. Motion - Utred förutsättningarna för kolloverksamhet för juniorer och seniorer - av 

Bo Källström (L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

4. Motion - Huddinge behöver en långsiktig strategi för lägre kommunalskatt - av 

Love Bergström (M) och Daniel Dronjak (M) får väckas och överlämnas till 

kommunstyrelsen för beredning.  

5. Motion - Inför öppen bokföring med privata välfärdsutövare enligt LOV - av Nujin 

Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), Britt 

Björneke (V) och Auburn Daniels (V) får väckas och överlämnas till 

kommunstyrelsen för beredning.  

6. Motion - Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! - av Nujin Alacabek (V), 

Niklas Bougt (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), Britt Björneke (V) och 

Auburn Daniels (V) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

 

7. Interpellation ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo 

Källström (L) om placeringar i skyddat boende får ställas och hanteras vid kommande 

sammanträde i kommunfullmäktige. 

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde fullmäktige har det inkommit sex motioner en 

interpellation. 

 

* Motion om att öka graden av närproducerat kött i Huddinge - av Martin Nigals 

(SD) och Sven Pernils (SD). 

 

* Motion om solcellstak på Huddinges infartsparkeringar - av Felix Byström (SD)  

och Martin Nigals (SD) 
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* Motion - Utred förutsättningarna för kolloverksamhet för juniorer och seniorer - av 

Bo Källström (L).  

 

* Motion - Huddinge behöver en långsiktig strategi för lägre kommunalskatt - av 

Love Bergström (M) och Daniel Dronjak (M).  

 

* Motion - Inför öppen bokföring med privata välfärdsutövare enligt LOV - av Nujin 

Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), Britt 

Björneke (V) och Auburn Daniels (V). 

 

* Motion - Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! - av Nujin Alacabek (V),  

Niklas Bougt (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), Britt Björneke (V) och 

Auburn Daniels (V). 

 

* Interpellation ställd till socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo 

Källström (L) om placeringar i skyddat boende.   

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om att öka graden av 

närproducerat kött i Huddinge - av Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) får 

väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om solcellstak på 

Huddinges infartsparkeringar - av Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) får 

väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion - Utred 

förutsättningarna för kolloverksamhet för juniorer och seniorer - av Bo Källström (L) 

får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är 

fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion - Huddinge behöver 

en långsiktig strategi för lägre kommunalskatt - av Love Bergström (M) och Daniel 

Dronjak (M) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och 

finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion - Inför öppen 

bokföring med privata välfärdsutövare enligt LOV - av Nujin Alacabek (V), Niklas 

Bougt (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), Britt Björneke (V) och Auburn 

Daniels (V) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner 

att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion - Erbjud fler sociala 

lägenheter i kommunen! - av Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Malin Ahlgren 

(V), Robert Forsman (V), Britt Björneke (V) och Auburn Daniels (V) får väckas och 

överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
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Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att interpellation ställd till 

socialnämndens ordförande Aza Cheragwandi (S) av Bo Källström (L) om 

placeringar i skyddat boende får ställas och hanteras vid kommande sammanträde i 

kommunfullmäktige och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 20 mars 2023 § 23   

    
Diarienummer KS-2023/708.915    

 

 

 

Delgivningar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har inkommit några 

delgivningar.  
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Svar på interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till Natur- och 
stadsmiljönämnden ordförande Henrik Juhlin (C) om 
vinterunderhåll av cykelvägar i Huddinge 

Kommunen har inte några vägar som endast är cykelvägar, så svaren kommer framför allt att 
handla om kommunens gång- och cykelvägar.  

För Mittenstyret är det viktigt med bra snöröjning och halkbekämpning både för cyklister, 
pensionärer med rullatorer, rullstolsburna, föräldrar med barnvagn och alla andra som går 
och springer på våra gång- och cykelvägar.  

Vi måste ge innevånarna förutsättningar att själva välja transportslag. Många har inte den 
ekonomi som krävs för att äga en bil. För Mittenstyret handlar det om att göra det möjligt 
för flera att gå, cykla och åka kollektivt på vintern, inte färre.  

Martin Nigals hänvisar i sin interpellation till skrivningar om snöröjning och 
halkbekämpningen i kommunens cykelplan. De kriterier för vinterväghållning som finns i 
cykelplanen har hittills inte varit en del av upphandling av snöröjning och halkbekämpning, 
utan den information som finns på kommunens webbplats är vad som gäller. Cykelplanens 
kriterier är rekommendationer för vad som krävs för att nå målet i planen om 15% cykling 
2030, inte vad som upphandlats. 
 

1. Hur mycket kostar vinterunderhållet med efterföljande sandsopning av kommunens 
cykelbanor per år? 

Kostnaden varierar från år till år beroende på hur mycket snö det kommer och hur lång 
vintern är. Redovisningen nedan är från 2022. Cykel och gångvägar står för ca 20% av vårt 
vägnät och står därför för ca 20% av de fasta kostnaderna. 

 Leverantörsberedskap (fast kostnad per vintersäsong för maskiner och personal): 
20% av 10 mnkr 

 Sandupptagning (fast kostnad för alla vägar, parkeringar och så vidare): 20% av 4 
mnkr 

 Plogning, halkbekämpning och sopsaltning: ca 5 mnkr 

Det innebär en kostnad på ca 7,8 mnkr. 
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2. Hur många cyklister använder dessa cykelbanor vintertid när det har snöat? 

Vi har som sagt inga rena cykelbanor, men jag antar att Martin Nigals menar de fyra gång- 
och cykelvägar som sopsaltas?  

När de gäller de fyra gång- och cykelvägarna så har det inte gjorts någon mätning i samband 
med snöfall, däremot så har man både 2020 och 2021 mätt från januari till mars längs 
Huddingevägen och gamla Nynäsvägen. 2020 så passerade ca 300 cyklister per dag och 2021 
så var det ca 200 per dag. Man har dock inte mätt antal gångtrafikanter.  
 

3. Vad blir kostanden per vintercyklist? 

Vi har som sagt inga rena cykelbanor, men jag antar att Martin Nigals menar de fyra gång- 
och cykelvägar som sopsaltas?  

Den uppgiften går inte att räkna fram med den data vi har. För att räkna ut det så skulle vi 
behöva mäta på personnivå under hela vintern vilket både är dyrt, integritetskränkande och 
troligen inte möjligt. Det är dessutom fel att lägga hela kostanden på cyklister när väldigt 
många gångtrafikanter också använder dessa vägar.  

När det gäller halkbekämpning av de gång- och cykelvägar som sopsaltas så har 
förvaltningen räknat ut att det kostar ca tre gånger så mycket som traditionell sandning av 
gång- och cykelvägar. Detta beror på att man vid väderomslag behöver göra extra 
halkbekämpning. Vid traditionell sandning så ligger ju sanden kvar även om temperaturen 
går upp och ner.   
 

4. Vilka belägg har du för att Huddinges invånare tycker att det är värt kostanden för att 
upprätthålla snöröjda- och halkfria cykelbanor vintertid? 

I underlaget till mål och budget 2018 så skrev dåvarande Natur- och byggnadsnämnden i sitt 
underlag inför mål och budget 2018-2022: ”Huddinge kommuns trafikstrategi prioriterar 
gång-, cykel och kollektivtrafik. Att snöröja för vintercykling är ett efterfrågat område som 
ligger i linje med trafikstrategin”.   

Miljö- och bygglovsförvaltningen har inte genomfört någon medborgarenkät kopplad till 
sopsaltningen, men inkomna synpunkter från allmänheter är mestadels positiva, bland 
annat: ”bra för miljö eftersom det går att cykla året runt”, ”känns tryggare att cykla på 
vintern” och ”mindre risk för olyckor”. Även en del negativa synpunkter har framförts: 
”cyklarna rostar snabbare”, ”inte bra för djur” och ”det finns kanske större behov på annat 
håll”. 

  



 

 

POLITISKA KOMMUNLEDNINGEN INTERPELLATIONSSVAR 
DATUM DIARIENR SIDA 

2023-02-20 
 
Kommunfullmäktige 

 
 
 

3  

 

Vidare så har Väg- och transportforskningsinstitutet (VTI) utvärderat sopsaltning i Stockholm 
stad och det som har kommit fram i deras utvärdering har detta kommit fram:  

Förutom att de objektiva mätningarna visar att sopsaltningen ger en högre standard 
vintertid, har allmänhetens respons varit mycket positiv. […] Som helhet kan sägas att 
försöken med sopsaltning av utvalda cykelstråk i Stockholm hittills varit mycket 
lyckosamma och att det finns goda anledningar till att fortsätta med metoden även 
kommande vintrar. […] Att säkerheten förbättras avsevärt för gående till följd av 
sopsaltning visas tydligt av utvärderingar från Stockholms stads sopsaltning – 
halkolyckor bland gående har minskat med mer än 50 procent på de sopsaltade gång- 
och cykelvägarna. Mer än bland cyklande som har en reduktion av halkolyckor på cirka 
40 procent. 

I en annan undersökning från VTI finns detta att läsa: ”Mer överraskande är slutsatserna att 
grus på cykelbanorna snarare ökar än minskar olyckorna. En studie från VTI visar att 10 
procent av cykelolyckorna, sett över hela året, beror på gruset. Enligt Anna Niska uppväger 
inte de dagar då gruset eventuellt gör nytta olycksrisken när gruset ligger kvar på barmark. 

Så utifrån analysen som Huddinge kommun har gjort och enligt de utredningar VTI har gjort 
så skulle jag säga att det finns belägg för att upprätthålla snöröjda och halkfria gång- och 
cykelbanor. Det minskar riskerna rejält för både gångare och cyklister.  

 

För Mittenstyret,  
Henrik Juhlin 
Ordförande Natur- och stadsmiljönämnden 
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Svar på interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) om BMX-park i Östra 
Huddinge 

BMX-parken som tidigare fanns i Skogås var 1000 kvadratmeter stor och då en del av 
uppdraget var att ersätta den tidigare BMX-parken utgick förvaltningen ifrån att även en ny 
BMX-park bör vara av samma storlek. Här hade den tidigare ordföranden alla möjligheter att 
tydliggöra uppdraget med de frågor Martin Nigals (SD) nu tar upp i sin interpellation.  

Då budgetprocessen för 2024 är i ett så tidigt skede är det omöjligt för mig att berätta vad 
Mittenstyret kommer att ha i sitt budgetförslag 2024 och därmed kan jag inte heller svara på 
Martin Nigals (SD) fråga om eventuell placering av en eventuell ny BMX park.  

En eventuell projektering av ny BMX-park behöver inte vara bunden till en park eller 
parkering. Däremot ska den gärna ligga lättillgängligt för att bli en naturlig samlingspunkt och 
mötesplats. Om en sådan ska byggas av trä eller betong är också en viktig fråga med tanke på 
hållbarhet, underhåll och flexibilitet.  

För Mittenstyret, 

Eeva Laine (S) 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande 
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Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) om fria 
arbetskläder för förskolepersonal 

 

Förskolenämnden beslutade i november 2022 att en extra utbetalning på 300 kronor per barn 
skulle ske till samtliga utförare och medlen skulle användas till inköp av arbetskläder till 
pedagogerna i förskolan och pedagogisk omsorg. Egen regis andel uppgick till 1,3 miljoner 
kronor och sett till hela året har förskolor i egen regi gjort inköp av arbetskläder och yrkesskor 
för 2,3 miljoner kronor. Efter att satsningen beslutades genomfördes en facklig samverkan och 
enheterna köpte in kompletteringar av tidigare arbetskläder samt nya varma tröjor, skor, 
vinter-, regn- och skalkläder. Eftersom de olika områdena tidigare hade gjort inköp så skiljde 
sig behoven om vad som valdes att prioriteras.  

En viktig förutsättning för att medarbetare ska kunna utföra sitt arbete är att de har rätt typ 
av kläder. Inköpen av arbetskläder och yrkesskor har varit mycket uppskattat av personalen. 

Är det Mittenstyrets ambition att det ska finnas en fortsättning för reformen om fria 
arbetskläder för förskolepersonalen? Om ja, avser ni avsätta resurser framöver? 

Med satsningen som gjordes hösten 2022 avsåg Mittenstyrets att lägga grunden för att 
personal i förskolorna har ordentliga arbetskläder. Arbetskläder har redan köpts in till samtliga 
68 kommunala förskolor. Förvaltningens bedömning är att kompletteringar ryms inom 
grundbeloppet. Vid behov av andra tillskott måste det ske genom kommunens mål och budget 
och nämndens prioriteringar. 

Hur säkerställer kommunen att pengarna som tilldelats privata aktörer går till arbetskläder 
och inte till exempelvis vinstutdelning? 

När den extra utbetalningen gjordes meddelades att satsningen avsåg arbetskläder. Även 
fristående förskolor och pedagogisk omsorg blev varse om syftet med satsningen vid 
utbetalning och vid dialogmöte mellan förvaltningen och de fristående. Även om kommunen 
inte har rådighet över hur fristående aktörer väljer att använda grundbeloppet så har Barn- 
och Utbildningsförvaltningen löpande dialog med de fristående aktörerna, bl.a. gällande 
politiska prioriteringar som görs, såväl ekonomiska som andra styrsignaler. Fristående aktörer 
inom Huddinge kommun återkopplar emellanåt om hur de hanterat tillskott, och presenterar 
löpande sina verksamheter för varandra och för kommunen.  

 

För Mittenstyret, 

Louise Rollins (MP) 
Ordförande förskolenämnden 
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Protokollsanteckning ärende 13 

 

Justering etappmål Mål och budget 2023-2025 

Mål ska vara realistiska men också inspirerande och visa vart vi vill med Huddinge. I det här 

ärendet berättar Vänsterstyret att det fallet att det är okej om 32 procent av gymnasieskolans 

elever inte klarat av att ta en examen efter 4 år.  

Vi får också veta att vänsterstyret anser att det räcker om endast 81 procent av de som har daglig 

verksamhet under LSS tycker att de får bestämma om saker som är viktiga. 

Vänsterstyrets brist på ambitioner för Huddinge är påfallande.  

Liberalerna och Kristdemokraterna vill fortsatt att Huddinge ska vara en kommun som är det 

självklara alternativet när personer, organisationer och företag funderar var deras framtid finns. 

Då duger det inte med vänsterstyrets låga mål och bleka ambitioner. 

 

 

För Liberalerna      För Kristdemokraterna 

 

 

Bo Källström         Karl Henriksson 

 



 Huddinge kommun 
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Protokollsanteckning (SD) ärende 13 Justering av etappmål Mål och 
Budget 2023–2025 

Sverigedemokraterna har i sitt förslag till Mål och budget 2023–2025 delvis andra mål, indikatorer 
och ekonomiska prioriteringar. Av den anledningen deltar vi inte i beslutet av justeringarna av etapp 
för styrets Mål och budget 2023–2025. 

Det kanske viktigaste förbättringsområdet i Huddinge är tryggheten. Där har Sverigedemokraterna 
större och bredare satsningar – på bland annat fler ordningsvakter, stärkt arbete mot våld i nära 
relationer och ett ökat fokus på kriminaliteten i och vid våra fastigheter – vilket ger större 
möjligheter att uppnå målen, både de som finns i Mittenstyrets budget och de i 
Sverigedemokraternas budget som har en högre ambition. 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 
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Förslag 

 

Ärende 15: Antagande av riktlinjer för bidrag för 

bullerdämpande åtgärder 

 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige godkänner riktlinjerna för bidrag för 

bullerdämpande åtgärder enligt Miljö- och bygglovsförvaltningens 

synpunkter (bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

2022-12-14) 

 

2. Kommunfullmäktige beslutat att punkten 2 i kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2023 bifalls i enlighet 

med Miljö och bygglovsförvaltningens synpunkter. 

 

3. Kommunfullmäktige beslutar att punkten 3 i kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari bifalls i enlighet med 

Miljö och bygglovsförvaltningens synpunkter. 

 

Bakgrund  

Inom ramen för det åtgärdsprogram för trafikbuller som antogs 2015 

planerar kommunen att genomföra bullerdämpande fönster- och 

fasadåtgärder. Åtgärderna föreslås till 75 % bekostas av kommunen då de 

beräknas ha en standardhöjande effekt på bostäderna, framförallt genom 

förbättrad energiprestanda. Emellertid föreslår de nya riktlinjerna även en 

höjning av ljudnivån från 55 dBA till 60 dBA för att fastigheter ska kunna 

kvalificera för åtgärdsprogrammet. Höjningen görs dels utifrån argumentet 



att det förbättrar möjligheten att prioritera de 850 invånare som bor i 

fastigheter utsatta för 60 dBA, dels för att bara en annan kommun har 

riktlinjer om åtgärder från 55 dBA.  

 

Miljö- och bygglovsförvaltningen har i sitt yttrande – bilaga 5 – motsatt sig 

höjningen av ljudnivån, med hänvisning till WHO:s riktlinjer om miljöbuller. 

Förvaltningen väljer att i tjänsteutlåtandet inte ta hänsyn till detta. Det 

anser vi är beklagligt. WHO:s rekommendationer är grundade på ny, 

gedigen och välbelagd forskning vad gäller ljudnivåns påverkan på 

människans fysiska och psykiska hälsa. Redan från 53 dBA kan en 

långvarig exponering leda till hjärt- och kärlsjukdomar, sömnsvårigheter, 

försämrad kognitiv förmåga, hörselproblem och ökade stressnivåer.  

 

Som politiker bör folkets väl vara första prioritet. Av den anledningen är 

det inte rimligt att motivera en höjning av decibelnivåerna med att enbart 

en annan kommun ligger på den nivån. Det vore att säga att Huddinge 

kommun utan vidare bekymmer kan kompromissa med invånarnas fysiska 

och psykiska väl. Istället bör Huddinge ligga i framkant med detta arbete, 

inte minst för att det ingår i målen om hållbar utveckling inom Agenda 30. 

Vänsterpartiet bedömer att det saknas en konsekvensbeskrivning av vad 

höjningen från 55 till 60 dBA innebär, dels rent konkret men även för 

folkhälsan. Vidare bedömer vi att om man önskar prioritera fastigheter 

utsatta för 60 dBA kan man göra detta utan en höjning av decibelnivåerna, 

då förvaltningen redan har identifierat vilka fastigheter som är berörda. 

 

Nujin Alacabek                 Niklas Bougt             Malin Ahlgren   

 

Britt Björneke                    Auburn Daniels          Robert Forsman   
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 17: Revidering av styrdokument för 

kommunstyrelsens råd och beredningar samt regler för 

Huddinge kommuns demokratipris, HKF 9220, 9221, 9230, 

9240, 9280, 9290 och 9300 

 

Vänsterpartiet välkomnar att det nu har gjorts förtydliganden vad avser 

styrdokument och regler för beredningar och att det finns tydliga uppdrag 

för dessa. Det är också positivt att det framgår i HKF 9239 ”regler för 

Funktionshindersrådet” att det ska väljas en viceordförande, något som 

tidigare inte verkar ha varit en självklarhet i implementeringen, vilket 

Vänsterpartiet också har lyft i kommunfullmäktige vid tillfälle.  

 

Trygghet- och Delaktighetsberedningen, HKF 9220, ändrar namn till 

beredningen för trygghet, prevention och demokrati och har fått även den 

fått ett förtydligat uppdrag. Uppgifterna för beredningen ska främst 

fokusera på trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete, preventivt 

arbete samt jämlikhets- och demokratifrågor.  

 

Därutöver så ska beredningen jobba med en rad andra frågor, däribland 

jämställhetsfrågor. Här menar vi att det är viktigt att jämställdhet inte blir 

en ”därutöver fråga”, utan något som förtjänar lika stort utrymme och 

uppmärksamhet som jämlikhet- och demokratifrågor eftersom det är en 

bidragande faktor för att öka jämlikheten och stärka demokratin i 

kommunen. Huddinge har från att ha haft ett jämställdhetsråd till att nu 

hantera jämställdhetsfrågor som en ”därutöver fråga”, detta menar vi kan 



leda fel. Vi hoppas självfallet att det inte blir så och att jämställdhetsfrågor 

har ett tydligt utrymme och prioriteras i kommunens arbete med 

demokratifrågor som och att arbetet med dessa frågor snarare 

intensifieras  

 

Nujin Alacabek  Niklas Bougt  Malin Ahlgren 

 

Britt Björneke Auburn Daniels Robert Forsman 

 



 
Yrkande 
Kommunfullmäktige 
Datum: 2023-03-20 
 

 

Yrkande ärende 18 – Inriktningsbeslut gällande Nya 
Huddingehallen 
 
Tilläggsyrkande: 
Förvaltningen får i uppdrag att genomföra en utredning om att i anslutning till den nya 
hallen anordna ytterligare verksamheter med idrotts- och fritidsinriktning samt 
tillfredställande parkeringsmöjligheter för alla relevanta transportslag. 
 
Motivering: 
Huddinge är en kommun med en jämförelsevis ung befolkning och en stadigt växande 
efterfrågan på fritidsaktiviteter och möjlighet till idrott och rörelse, särskilt för unga. 
Huddinges invånare och föreningar efterfrågar mer utrymme för bland annat 
organiserad fotboll, men även spontanidrott. 

Kvarnbergsplan och området i fråga för ärendet är en plats med goda 
kollektivtrafiksförbindelser och lättillgängligt med bil såväl som cykel. I närområdet finns 
flera gymnasier, skolor, förskolor och många ungdomar.  

Vi anser att det vore mycket fördelaktigt att kopplat till den nya hallen uppföra ett 
idrottskluster för att tillgodose önskemålen om fritidsaktiviteter och idrottande i 
området, som därtill är lättillgängligt från stora delar av kommunen. Genom att samla 
flera verksamheter på samma plats, och möjligen även knyta an till den befintliga 
ishallen som finns inom gångavstånd, tror vi att flera positiva synergieffekter kan 
uppnås, inte minst när det gäller parkeringsplatser och service. Vilka verksamheter och 
vilken sorts idrottsytor som bör uppföras utreder lämpligtvis kommunstyrelsens 
förvaltning i samråd med kultur- och fritidsförvaltningen, men en sådan utredning bör 
innefatta en 11-spelsplan med matchkapacitet, ersättning för de spontanidrottsplatser 
för racketsport som försvinner i området samt någon form av friidrottsyta.  

Förslaget till inriktningsbeslut innehåller i övrigt många goda förslag som går i linje med 
den vision vi har för Kvarnbergsplan, men är tyvärr inte lika ambitiös. Avsaknaden av 11-
mannaplan och andra utomhusfunktioner visar på att vänsterstyret är nöjda med att 
förflytta befintlig verksamhet till nya lokaler i stället för att ta tillfället i akt och ordentligt 
öka Huddingebornas tillgång till fritids- och träningsverksamhet. Utöver den bristande 
ambitionen berörs heller inte parkeringssituationen i tillfredställande grad då man 
endast talar om angöringsplatser för cykel och kollektivtrafik. Ambitionen att fler lättare 
ska kunna ta sig till sin idrott eller fritidsverksamhet till fots, cykel eller kollektivt är 
mycket god men för långväga resenärer eller för den som inte har möjlighet att välja 
bort det måste möjligheten att kunna parkera sin elbil under besöket finnas.  

Vi är därtill övertygade om att genom större fokus på samnyttjande och effektiva 
byggnations- och ytutformningslösningar bör det gå att få till mycket mer verksamhet till 
både lägre investerings- och hyreskostnad. Förvaltningens förslag om en översyn av 
dessa aspekter är därför högst välkommen.  
 
 
Daniel Dronjak (M)  Bosse Källström (L) Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd Oppositionsråd Oppositionsråd 
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Ärende 18. Inriktningsbeslut gällande Nya Huddingehallen  

Tilläggsyrkande: 
Förvaltningen får i uppdrag att i samband med det fortsatta arbetet med Huddingehallen utreda 
möjligheten för ytterligare utrymmen för spontanaktiviteter att beläggas i eller vid fastigheten. 

 

Motivering 
Huddinge tillväxt ökar behovet av fritids- och idrottsaktiviteter. Det är positivt att lokalytan för 
aktiviteter ökar med den nya Huddingehallen. Däremot råder det en stor brist på utrymmen för 
spontanaktiviteter, för stora som små, i Huddinge. För de som vill hitta på något kul är den främsta 
destinationen ofta den närmaste pendeltågsstationen, för att åka till en annan kommun med ett 
bättre utbud.  

Området där Huddingehallen kommer att placeras är en naturlig mötesplats, som är lättillgänglig för 
stora delar av kommunen. Att förlägga ytterligare aktiviteter med annan inriktning än idrott i 
närheten skulle vara fördelaktigt, dels för att locka en bredare målgrupp, men även för att dessa 
aktiviteter kan agera inkörsport till aktiviteterna som utförs i den nya hallen. 

Utredningen bör ha en bred utgångspunkt gällande vilka aktiviteter som skulle kunna vara passande, 
men bowling skulle kunna vara en typisk aktivitet som lämpar sig i anslutning till simhall och 
ungdomscentrerad verksamhet. 

Det ska samtidigt konstateras att kostnadskalkylen för den nya hallen har stigit under det nuvarande 
arbetets gång, främst till följd av ökade räntekostnader. Det är viktigt att kommunen inte har 
överambitiösa planer som drabbar skattebetalarna. Men det är också en anledning till varför det är 
viktigt att vi tar ett brett tag, för att på sikt kunna spara kostnader på samlokalisering, markarbeten 
med mera. Att i ett senare skede inse att vi behöver göra något åt bristen på aktiviteter och då inte 
ha förberett för smidig utbyggnad eller kompletterande byggnation kommer att bli dyrt. 

 
 

 

 

Felix Byström Martin Nigals 
Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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Protokollsanteckning ärende 18: Inriktningsbeslut gällande Nya 
Huddingehallen 
 
 
Vi välkomnar att planeringen av en ny idrottsanläggning som ersättning för gamla Huddingehallen 
fortskrider. Vi ser med glädje att den nya anläggningen förutom ersättningslokaler för befintlig 
hallkapacitet även planeras inkludera till exempel en hall dedikerad åt truppgymnastik. Genom att 
samlokalisera en mängd olika verksamheter bör såväl personalkostnader som investeringskostnader 
kunna hållas nere jämfört med ett alternativ där motsvarande funktioner sprids på ett stort antal 
anläggningar. Vi ser det som klokt att fortsätta arbetet för att se över om ytterligare funktioner och 
verksamheter, till exempel fotbollsplan och ytor för racketsporter, kan lokaliseras i anslutning till hallen 
och dela på gemensamma investeringar såsom parkeringsplatser med mera. 
 
Att den nya hallen erbjuder plats för fler aktiviteter och verksamheter är bra. Samtidigt kan vi konstatera 
att hyreskostnaden tiodubblas i förhållande till idag. Investeringskostnaden och med det den 
tillkommande hyreskostnaden är djupt oroande. Vi vet dessutom att i allt för många projekt har den 
faktiska investeringskostnaden blivit väsentligt högre än den kostnad som torgfördes i 
projekteringsstadiet. En grundlig genomlysning av projektet behöver göras i syfte att hitta smartare 
lösningar som ger större mervärde för kommunen och kommuninvånarna så att denna viktiga hall inte blir 
en gökunge som i förlängningen omöjliggör andra viktiga investeringar. 
 
I planeringen av den verksamhet som ska bedrivas i den nya hallen bör inriktningen vara tydlig att vid 
sidan om skolans idrottsundervisning ska anläggningen upplåtas åt civilsamhället, företag och andra 
intressenter som bedriver idrottsverksamhet. Vi anser inte att Huddinge kommun ska bedriva någon 
verksamhet som konkurrerar med ideella organisationer som idrottsföreningar eller privata företag som 
driver gym, yogastudior och liknande. Vi ser med oro på att kommunen i sin driftkalkyl räknar med en 
kraftigt ökad egen och inhyrd personal för att bedriva den typen av konkurrerande verksamhet. Vi vill 
därför se en ny driftkalkyl baserad på att kommunen hyr ut lokalerna till andra aktörer istället för att 
konkurrera med andra aktörer med skattebetalarnas pengar som bas. 
 
 
Daniel Dronjak (M) Bo Källström (L) Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd Oppositionsråd Oppositionsråd 
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Protokollsanteckning (SD) ärende 18 Inriktningsbeslut gällande Nya 
Huddingehallen 

I de stora byggprojekten är det särskilt viktigt att kommunen tänker på vilken bild av Huddinge som 
förmedlas vid valet av gestaltning. För den nya Huddingehallen lyfts utformning och gestaltning som 
något som vidare behöver belysas i projekteringen. Utkastet till lokalprogram frontas dock av en 
illustration av en massiv kloss i betong, glas och stål, vilket skulle kunna vara lämpligt för en 
industrilokal men mindre lämpligt för en simhall. 

Sverigedemokraterna vill se en byggnation som går i enlighet med närliggande byggnation, som blir i 
en stil som faktiskt uppskattas av och ökar välmående för besökarna, närboende och allmänheten i 
övrigt. 

 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 18: Inriktningsbeslut gällande Nya Huddingehallen 

Huddingehallen togs i drift för ca 50 år sedan och når inte bara sin 

livslängd utan svarar inte mot dagens behov, varför man nu planerar 

byggande av en ny Huddingehall på 13 090 kvm. Nya Huddingehallen har 

planerats med hänsyn till det idrottspolitiska programmet som bland annat 

stipulerar barns, funktionsnedsattas och äldres rätt till rörelse. 

Huddingehallen kommer samlokaliseras i direkt anslutning till den nya 

simhallen.  

Vänsterpartiet ser positivt på byggandet av Nya Huddingehallen men vill 

betona vikten av dialog med föreningar och fritidslivet under den fortsatta 

processen. I linje med det idrottspolitiska programmet bör man även ta 

hänsyn till tillgänglighetsaspekten för barn och äldre vad gäller 

öppettiderna. Vi ser gärna även att det finns förutsättningar för tävlande i 

olika sporter. 

Nya Huddingehallen bör ägas och drivas i kommunal regi. Det är inte bara 

bra för det demokratiska förfogandet av det här påkostade projektet utan 

leder även enligt Kommuninvest till en god långsiktig ekonomisk stabilitet. 

Däremot är de stora konjunkturdrivna kostnadsökningarna över en kortare 

tid oroande, men desto viktigare är det att se till att kostnaderna inte 

skenar iväg och ses över för att inte fördjupa den ekonomiska krisen 

ytterligare då projektet ska finansieras med skattemedel.  

 

Nujin Alacabek  Niklas Bougt  Malin Ahlgren 

 

Britt Björneke Auburn Daniels Robert Forsman 



 

 

 

Kommunfullmäktige 20 mars 2023 

 

 

Protokollsanteckning ärende 19, 

Utredning om stärkt samverkan med civilsamhället 

Kommunen varken kan eller ska driva all verksamhet själva. På några områden kan 

civilsamhället med föreningar göra ett bättre arbete, eftersom man har en annan närhet 

till invånarna, ett engagemang och förståelse för de behov som finns.  

Det finns ideella organisationer som har utfört välfärdstjänster under många år. De 

verkar inom vård och social omsorg, driver skolor eller fritidsverksamheter. 

Utredningen som nu presenteras innehåller en bra analys av läget i Huddinge kommun, 

även om vi saknar intervjuer med oss politiker, som beslutar om samverkan. Trots att 

samverkan har blivit bättre i Huddinge de senaste åren, när våra avtalsföreningar även 

kompletterats med fler Idéburna Offentliga Partnerskap, så återstår mycket att göra, inte 

minst när det gäller samutnyttjande av lokaler. 

De förslag till åtgärder som utredaren presenterar är bra och viktiga för att komma 

vidare i samverkan med föreningar. Det handlar om ökad kunskap, mer dialog, en 

tydligare väg in i kommunen för föreningar samt en samordnare som kan följa upp 

arbetet. 

Vi hoppas att de förslagen nu också kommer upp för beslut så att de kan bli verklighet. 

För Drevvikenpartiet 

Ingalill Söderberg 

Oppositionsråd 

 

 

 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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Protokollsanteckning ärende 19 

 

Utredning om stärkt samverkan med civilsamhället 

Liberalerna välkomnar ett större inslag av samarbete med civilsamhället. Vi är övertygade om 

Huddingefamiljen gynnas såväl ekonomiskt som verksamhetsmässigt när civilsamhället, det vill 

säga du och jag, engagerar sig i kommunens utveckling. 

 

Samtidigt får vi inte vara naiva. Ett utökat samarbete med föreningsliv och civilsamhälle kan locka 

och lockar krafter vars drivkrafter inte är Huddingefamiljens bästa. Därför måste Huddinge stärka 

sin förmåga att både förhindra och beivra välfärdsbrott. 

 

Om Huddinge kommun stärker samarbetet med civilsamhället, vilket Liberalerna applåderar, så 

måste vi parallellt stärka vår förmåga att bekämpa välfärdsbrottslighet. 

 

 

För Liberalerna       

 

 

Bo Källström          
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